
  
Algemene	  Beschouwingen	  VVD	  bij	  Perspectiefnota	  2018	  
	  
Voorzitter,	  de	  VVD	  bedankt	  het	  college	  en	  de	  afdeling	  Financiën	  voor	  het	  opstellen	  van	  een	  goed	  
leesbare	  en	  kort-‐en-‐bondig	  geformuleerde	  Perspectiefnota	  2018.	  
	  
Vorig	  jaar	  stelde	  de	  VVD	  dat	  we	  niet	  in	  het	  zicht	  van	  de	  finish	  moesten	  inhouden,	  maar	  er	  juist	  vol	  
voor	  moeten	  blijven	  gaan.	  Er	  lagen	  en	  liggen	  belangrijke	  dossiers	  die	  nog	  deze	  raadsperiode	  
opgepakt	  of	  afgemaakt	  moeten	  worden.	  Er	  is	  veel	  gebeurd,	  veel	  bereikt	  ook,	  maar	  we	  zijn	  nog	  
niet	  klaar.	  	  
	  
Wij	  begrijpen	  dat	  er	  in	  deze	  Perspectiefnota	  terughoudend	  wordt	  omgegaan	  met	  voorstellen	  voor	  
nieuw	  beleid,	  maar,	  voorzitter,	  we	  moeten	  tegelijkertijd	  oppassen	  dat	  het	  verkiezingsjaar	  geen	  
‘verloren	  jaar’	  gaat	  worden.	  Voordat	  een	  nieuwe	  raad	  op	  stoom	  is,	  staat	  hij	  voor	  de	  opgave	  om	  
kaders	  te	  stellen	  voor	  begrotingsjaar	  2019.	  Dan	  kan	  er	  maar	  beter	  een	  goede	  beleidsbasis	  liggen,	  
die	  tot	  uitvoering	  gebracht	  kan	  worden.	  Zie	  daar	  het	  belang	  van	  déze	  Perspectiefnota!	  	  
	  
De	  VVD	  komt	  niet	  met	  écht	  nieuwe	  beleidsvoorstellen,	  maar	  wil	  wél	  graag	  nog	  wat	  zaken	  in	  gang	  
zetten.	  Met	  name	  op	  de	  grote	  dossiers	  zoals	  wonen,	  duurzaamheid,	  mobiliteit	  en	  bestuurlijke	  
toekomst	  zijn	  nog	  wat	  slagen	  te	  maken	  en	  daarnaast	  blijft	  specifieke	  aandacht	  voor	  jongeren	  en	  
senioren	  érg	  belangrijk.	  
	  
Onze	  boodschap	  voor	  vandaag	  en	  voor	  de	  laatste	  negen	  maanden	  van	  deze	  raadsperiode	  luidt:	  
van	  Visie	  naar	  Voltooiing	  dus	  nú	  Doorpakken	  
	  
Voordat	  we	  inhoudelijk	  ingaan	  op	  de	  voorstellen	  voorzitter,	  kijken	  we	  eerst	  even	  naar	  de	  cijfers.	  
De	  uitgangspositie	  van	  de	  gemeente	  Landsmeer	  is	  dit	  jaar	  aanzienlijk	  beter	  dan	  het	  jaar	  ervoor.	  
De	  ontwikkeling	  van	  de	  meerjarenraming	  laat	  een	  positief	  structureel	  saldo	  zien	  voor	  de	  komende	  
jaren.	  De	  reserves	  van	  de	  gemeente	  zijn	  weer	  gestegen	  en	  bedragen	  nu	  een	  slordige	  9.5	  miljoen	  
euro;	  een	  buffer	  van	  25%!	  
	  
Verder	  oppotten	  dient	  geen	  enkele	  doel!	  Voorzitter,	  de	  VVD	  maakt	  zich	  vanavond	  dan	  ook	  sterk	  
voor	  verdere	  lastenverlichting.	  
	  
Wij	  zijn	  blij	  te	  lezen	  dat	  het	  college	  lastenverlichting	  óók	  als	  speerpunt	  ziet	  en	  voorstelt	  de	  extra	  
verhoging	  van	  1%	  van	  de	  OZB	  voor	  2018	  achterwege	  te	  laten.	  Wij	  zien	  daarnaast	  de	  door	  ons	  
ingediende	  motie	  uit	  2016	  terug,	  die	  erop	  ziet	  om	  OZB	  voor	  sport-‐	  en	  cultuurverenigingen	  met	  
een	  eigen	  accommodatie	  helemaal	  af	  te	  schaffen.	  Mooi!	  
	  
Echter,	  de	  gemiddelde	  woonlasten	  in	  Landsmeer	  stijgen	  met	  2%.	  Een	  ontwikkeling	  die	  wat	  de	  VVD	  
betreft	  niet	  past	  bij	  de	  huidige	  hoogte	  van	  de	  reserves	  en	  ook	  niet	  uit	  te	  leggen	  is	  aan	  inwoners.	  
Wij	  stellen	  daarom	  voor	  om	  de	  OZB	  te	  verlagen,	  zodanig	  dat	  de	  gemiddelde	  woonlasten	  niet	  
stijgen.	  
	  
Daarnaast	  stellen	  wij	  voor	  –	  en	  dat	  is	  wél	  een	  beleidswijziging	  –	  om	  de	  systematiek	  te	  doorbreken	  
van	  het	  jaarlijks	  automatisch	  verhogen	  van	  de	  OZB	  met	  1%	  bovenop	  de	  inflatiecorrectie.	  
	  
Wat	  vindt	  de	  VVD	  nog	  meer	  belangrijk:	  



  
• De	  helft	  van	  de	  taakstellende	  bezuiniging	  op	  subsidies	  is	  gerealiseerd	  door	  het	  omzetten	  van	  

subsidies	  naar	  dienstverleningsovereenkomsten,	  geheel	  conform	  het	  nieuwe	  –	  op	  liberale	  
leest	  geschoeide	  –	  subsidiebeleid;	  

• De	  uitvoering	  van	  de	  decentralisaties	  in	  de	  zorg	  loopt	  in	  Landsmeer	  voorspoedig.	  Omdat	  er	  in	  
de	  zorg	  sterk	  ingezet	  wordt	  op	  zelfredzaamheid	  en	  sociale	  netwerken,	  dreigen	  sommige	  
doelgroepen,	  met	  name	  zelfstandig	  wonende	  senioren,	  van	  de	  radar	  te	  verdwijnen.	  Wij	  
stellen	  tegen	  deze	  achtergrond	  voor	  om	  alle	  ouderen	  boven	  75	  jaar	  automatisch	  lid	  te	  maken	  
van	  WonenPlus;	  

• Er	  wordt	  ruim	  drie	  ton	  geïnvesteerd	  de	  komende	  jaren	  in	  sport-‐	  en	  speelvoorzieningen	  voor	  
de	  jeugd.	  De	  eerste	  kindergemeenteraad	  is	  een	  feit	  en	  nam	  in	  april	  een	  besluit.	  VVD	  vraagt	  
samen	  met	  D66	  en	  CDA	  om	  structureel	  budget	  voor	  een	  kindergemeenteraad,	  omdat	  wij	  
vinden	  dat	  basisschoolkinderen	  in	  Landsmeer	  op	  deze	  manier	  kennis	  moeten	  kunnen	  maken	  
met	  politiek	  en	  democratie;	  

• Er	  ligt	  een	  goed	  doordachte	  (concept)mobiliteitsvisie	  waarop	  inwoners	  nu	  zienswijzen	  
kunnen	  indienen.	  De	  VVD	  rekent	  nog	  dit	  jaar	  op	  een	  concreet	  uitvoeringsprogramma,	  
aangezien	  het	  college	  hiervoor	  budget	  opvoert.	  Met	  de	  aanpak	  van	  verkeersveiligheid	  
rondom	  scholen	  wachten	  we	  wat	  ons	  betreft	  niet:	  daar	  móet	  een	  plan	  voor	  komen;	  

• De	  VVD	  zette	  in	  2016	  samen	  met	  D66	  de	  toon	  op	  gebied	  van	  duurzaamheid.	  De	  gewenste	  
ambitieuze	  duurzaamheidsagenda	  ligt	  er	  nog	  niet,	  maar	  gezien	  het	  aantal	  voorstellen	  vandaag	  
–	  ook	  van	  andere	  partijen	  –	  komt	  dat	  wel	  goed.	  Ook	  de	  VVD	  dient	  vandaag	  een	  nieuw	  
voorstel	  in	  samen	  met	  D66	  voor	  een	  innovatief	  pilotproject	  dat	  de	  opmaat	  kan	  zijn	  tot	  
energieopwekkende	  fietspaden	  in	  onze	  gemeente;	  

• Daarnaast	  benadrukken	  wij	  het	  belang	  van	  gescheiden	  afvalinzameling	  en	  vragen	  het	  college	  
om	  te	  onderzoeken	  of	  de	  afvalstoffenheffing	  niet	  gedifferentieerd	  in	  rekening	  gebracht	  kan	  
worden;	  

• Het	  verder	  stimuleren	  en	  faciliteren	  van	  burgerparticipatie	  juicht	  de	  VVD	  van	  harte	  toe.	  De	  
VVD	  vraagt	  in	  dit	  kader	  of	  het	  college	  ideeën	  wil	  ontwikkelen	  voor	  het	  vlot	  trekken	  van	  het	  
burgerinitiatief	  voor	  aanleg	  van	  een	  glasvezelnetwerk	  in	  het	  Landsmeerse	  buitengebied;	  

• Het	  feit	  dat	  het	  college	  budget	  reserveert	  voor	  de	  implementatie	  van	  een	  ambtelijke	  
samenwerking	  met	  de	  beoogde	  partners	  Wormerland,	  Oostzaan	  en	  Waterland,	  stemt	  de	  VVD	  
hoopvol	  voor	  de	  (bestuurlijke)	  toekomst;	  

• Tot	  slot:	  wonen.	  Hét	  grote	  thema	  voor	  de	  komende	  jaren	  als	  je	  het	  ons	  vraagt.	  In	  Landsmeer	  
vinden	  jongeren	  en	  starters	  nauwelijks	  een	  woning,	  er	  zijn	  te	  weinig	  (betaalbare)	  
seniorenwoningen	  en	  ook	  in	  het	  middensegment	  bestaan	  tekorten.	  Anderhalf	  jaar	  geleden	  
heeft	  de	  gemeenteraad	  een	  woonvisie	  vastgesteld,	  maar	  een	  uitvoeringsplan	  ligt	  er	  nog	  
steeds	  niet.	  De	  VVD	  vindt	  dat	  er	  meer	  vaart	  gemaakt	  moet	  worden	  en	  vraagt	  om	  nog	  dit	  jaar	  
een	  onderzoek	  op	  te	  starten	  naar	  alternatieve	  locaties	  voor	  het	  ICL	  om	  ruimte	  te	  scheppen	  
voor	  woningbouw	  en	  de	  doorstroming	  te	  bevorderen.	  

	  
Voorzitter,	  dit	  laatste	  voorbeeld	  is	  wat	  mij	  betreft	  exemplarisch	  voor	  de	  eerder	  geformuleerde	  
boodschap	  van	  mijn	  fractie.	  Visies	  hebben	  we	  inmiddels	  genoeg:	  een	  toekomstvisie,	  visie	  op	  
participatie,	  woonvisie,	  speelplan,	  mobiliteitsvisie	  en	  binnenkort	  een	  duurzaamheidsagenda.	  Dat	  
zijn	  belangrijke	  kaders.	  Maar	  waak	  ervoor	  dat	  we	  niet	  in	  visies	  blijven	  hangen.	  Als	  het	  aan	  de	  VVD	  
ligt	  worden	  zaken	  nog	  in	  deze	  raadsperiode	  voltooid	  en	  gebruikt	  het	  college	  de	  komende	  periode	  
om	  door	  te	  pakken!	  
	  
	  
6-‐juli-‐2017,	  fractie	  VVD	  Landsmeer	  
Niels	  Bonenkamp,	  Anneriek	  Verhoef,	  Lauren	  Kloosterboer	  Haenen	  


